
1 (12) 
 

 

Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2021-12-01 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen  
Eva Lundström, Allergiföreningen 
Helén Lindbäck, KS ersättare för Elisabeth Vidman, Kommunstyrelsen 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 
Andreas Dela, Socialnämnden, ersättare för Siv Forslund, Socialnämnden 
Anna Åström, Samhällsbyggnadsnämnden 
Maria Eriksdotter, Funktionsrätt Piteå 
 
 

 
Övriga deltagande 

 
Lena Enqvist, omsorgschef 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
Tillgänglighetsansvariga: Anna Stamblewski, samhällsutvecklare vid  
samhällsplanering 

Utses att justera 
 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 39 - 49 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Monica Nyman Björklund, HRF  
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2021-12-01  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 39 
Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat.  
______ 
 
 
KTR § 40 
Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställes.  
________ 
 
 
KTR § 41 
Val av justerare 
Till justerare utses Monica Nyman Björklund, HRF 
________  
 
 
KTR § 42 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll från den 25 augusti 2021 lades till handlingarna. 
______ 
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KTR § 43 
Tillgänglighet 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Anna Stamblewski, samhällsutveck-
lare välkommen.  
 
Fråga från Funktionsrätt Piteå  
Trygghetsvandringarna 
* Kommunen genomför trygghetsvandringar, vilket är bra. 
Vi har fått en uppföljning av den som genomförts i Öjebyn. Det är en sorglig 
läsning. Av de 37 punkterna som ska åtgärdas är 6 åtgärdade och 2 delvis åt-
gärdade. 
 
Anna Stamblewski säger att det inte ser bra ut. Det pågår 3 projekt, en fördju-
pad översiktsplan. Åtgärderna har tagit lång tid, bland annat för att samhälls-
byggnad ska göra om Öjagatan nu till våren. 
 
ICA och COOP i Öjebyn har gjort sina åtaganden. 
 
- Vad kan göras för att sätta tryck på kommunens egna förvaltningar? 
 
Anna Stamblewski tycker det är bra att föreningarna ställer upp på tillgänglig-
hetsvandringar och lyfter och ligger på förvaltningar i olika tillgänglighetsfrå-
gor. 
 
- Vad har kommunen för möjligheter att sätta tryck på privata markägare?  
 
Kommunen har ett tillsynsansvar. 
 
______ 
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KTR § 44 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Frågor från Funktionsrätt Piteå   
Föreningsbidraget 
* Funktionsrätt anser att föreningsbidraget ska höjas. Det har inte ändrats på 
många år. Exempelvis har hyran i kommunens lokaler höjts avsevärt.  
Vi har många aktiviteter i kommunens lokaler och föreningsbidraget täcker inte 
på långa vägar vad det kostar att hyra. 
 
Beslut: Politiken tar med sig frågan om att föreningsbidraget borde höjas. 
 
______ 
 
Torget igen 
* Det fungerar inte med de släta gatstenar som är tänkta som gångstråk över 
torget. Själva stenarna är kanske släta, men det är mellanrum mellan varje sten. 
Även om torget lutar åt alla håll måste det finnas en slät yta. 
Asfalt? Betong? Eller annat? 
 
Anna Stamblewski säger att det inte blir asfalt eller betong på ett kultur-
historiskt torg. 
 
Eva Lundström, allergiföreningen anser att man inte bara kan tänka på det kul-
turhistoriska och Anna Stamblewski instämmer. 
 
______ 
 
Anna Stamblewski berättar att det är gjort en tillgänglighetsvandring i Rosvik. 
Det kom inte många från funktionshinder. Rosvik är duktiga på tillgänglighet. 
 
______ 
 
Anna Stamblewski berättar att det har varit en liten sammankomst med 
funktionsrätt angående Christinaprojektet och Kulturflygeln. De som var där 
kom med bra synpunkter.  
 
______ 
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KTR § 44, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Anna Stamblewski berättar att enligt förslaget till planprogrammet (ännu inte 
antaget) för Nördfjärden så är det ingen exploatering i det området, dvs vad 
gäller Tallåsens förskola (Norrstrandsområdet). Men i samrådshandlingen var 
det förslag om bostadsbebyggelse i det området, men efter inkomna synpunkter 
på samrådshandlingen togs det bort. Den föreslagna exploateringen finns i 
Idrotts- och mässområdet (Noliaområdet) där redan hårdgjorda ytor finns. Dvs 
inga grönytor tas i anspråk för exploatering i Nördfjärdenområdet. Förslaget är 
att det ska fortsätta vara en viktig grön oas för stadens attraktivitet, friluftsliv, 
aktiviteter, rekreation, avkoppling och fungera som social mötesplats. Andra 
områden kan bebyggas med bostäder, exempelvis kommer en stor 
bostadsutveckling att ske inom stadsutveckling österut, dvs Strömnäsbacken 
och Pitholmshöjden. 
 
Rådet uppmanas att delta på medborgardialoger. 
______ 
 
SM-planering pågår för olika anläggningar för att öka tillgängligheten, att det 
funkar bra med parkeringar. Ombyggnation i stadshuset pågår. 
 
______ 
 
Från FAMY 
Lokaler för sammankomster 
* Vad finns att tillgå i centrala stan, finns någon förteckning? Tydligen ska 
Kyrkcenter renoveras och Kaleido är inte optimalt för stora sammankomster. 
Möjlighet till servering av kaffe, fika och smörgås men även mat. 
Vår förening är på Furubergskyrkan men det ligger ju inte centralt. 
 
Beslut: Eva Lundström, Allergiföreningen tar frågan direkt med Kultur & 
Fritid. 
 
______ 
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KTR § 44, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Från Allergiföreningen 
Generella direktiv kring medicinering av astma av barn på förskola/skola 
* Läste i Piteå-Tidningen om ett barn med förkylningsastma där mamman 
blev ombedd att hämta barnet när det hostade. När hon frågar om man 
gett barnet astmamedicinen blir svaret ofta nej. Finns inga direktiv? 
 
Beslut: Inga ledamöter från barn- och utbildningsnämnden, BUN är närvarande 
på dagens möte, därför tas frågan på nästa möte. 
 
______ 
 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
* Diabetesföreningen  
Lokaltrafiken kör ej till entrén vid Piteå sjukhus. Många av diabetesmedlem-
marna är irriterade över att bussen ej går till entrén. Många har problem att ta 
sig från Strömnäsgatan till lasarettsentrén. Vad kan göras för att tillgänglig-
hetsanpassa för dessa sjukhusbehövande människor?  
 
Anna Åström, SBN har inte fått tag i någon person. 
 
Tord Eliasson, diabetes har haft upp frågan i patientrådet. 
 
Beslut: Anna Åström, SBN lyfter lokaltrafiksfrågan på samhällsbyggnads-
nämnden. 
 
______ 
 
* FUB vill veta hur det går med att justera habiliteringsersättningen så att bru-
karna inte behöver betala för att vara på sina arbeten och praktikplatser? 
 
Sven-Gösta Pettersson informerar om att habiliteringsersättningen för de som 
är på dagverksamheter har höjts den 1 juni 2021. Egenavgiften för arbetsresor i 
är sänkt. 
 
______ 
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KTR § 44, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden  
Sven-Gösta Pettersson hälsar Monica Wiklund Holmström, avd chef för bo-
ende och daglig verksamhet, Magdalena Jonsson, avd chef SÄBO samt Sara 
och Marina, personal från Källbogården välkommen. 
 
* HRF undrar hur det är med kunskapen om hörselnedsättning och hjälp för 
brukaren med hörapparater och andra hörhjälpmedel av personalen. Frågan 
gäller alla med hörselnedsättning på olika boenden i kommunen (gäller alla 
åldrar). 
 
Monica W H säger att där det bor brukare med hörselnedsättning så får perso-
nal utbildning av hörcentralen och i skötsel av hjälpmedel. 
 
Sara och Marina säger att inom äldreomsorgen tar de hjälp av kommunika-
tionsteamet. Många hörselskadade, rengöra hörapparat, kontakt med hörcen-
tralen hur vi ska kommunica med den hörselskadade, väldigt anpassat, idag 
mer individuellt anpassade åtgärder. Det finns dynor med en förstärkare, viktigt 
att tala tydligt, inte hålla handen för munnen, titta på varandra när man pratar. 
Många har hörselbegränsning. 
 
Känner personalen till skrivtolkning och TSS som hjälpmedel? 
Monica W H berättar att de inte har någon skrivtolkning. TSS, ja till viss del, 
där behov finns så tillförskaffar man sig kompetens. 
 
Har personalen fått utbildning i allt som rör hur man han handhar hörselhjälp-
medel? 
 
Monica W H säger att personalen har fått utbildning. 
 
Har kommunen avlagt pengar till detta? T ex. de extrapengar som kommunen 
fått under pandemitiden. Om inte, vad har de pengarna använts till? 
 
Helén Lindbäck, KS har pratat med Helena Magnusson, avd chef, ordinärt 
boende som berättade var pengarna gått till, inte till utbildning. 
 
Magdalena Jonsson, avd chef SÄBO, inte satsat pengar, men ska ta med den 
frågan. Vid all introduktion av ny personal batteribyten rengör se till att den 
fungerar. 
 
Monica Wiklund Holmström uppmanar rådet att kalla in henne och Magdalena 
Jonsson om rådet bjuder in någon från Hörselskadades Riksförbund, HRF. 
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KTR § 44, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden  
Sven-Gösta Pettersson säger att bidragen har både varit riktade och generella. 
Riktade medel till äldreomsorgen 19,2 miljoner. 
 
_____ 
 
Tillgängligheten vid lokalbussens ändhållplats vid Hortlax. Det behövs en 
förhöjning! Platsen har ingen plattform för på och avstigning. Det betyder att 
personer med rullatorer och kryckor och liknande hjälpmedel inte själva tar 
sig upp utan hjälp av chauffören (om hen har möjlighet) eller andra förhopp-  
ningsvis hjälpsamma på bussen. På vintern är platsen väldigt snöig och halkig 
vilket också försvårar påstigningen. 
 
Beslut: Monica Nyman Björklund, HRF tar frågan direkt med samhälls-
byggnadsnämnden. 
 
______ 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har inget att ta upp på dagens möte.  
 
______ 
 
Socialnämnden – Sven-Gösta Pettersson berättar att beslut är taget om projekt - barn 
som har anhöriga med missbruk och psykisk ohälsa, förstudie under hösten ska löpa 
under nästa år. 
 
Sven-Gösta berättar att den ekonomiska prognosen för socialtjänsten blir bättre och 
bättre. Den 31 augusti låg socialtjänsten på -37,8 miljoner och nu -22,5 miljoner. 
Känner oss trygga med att den ekonomiska handlingsplanen ger effekt. Office 365 -
tittat över licenser och därmed minskat på de kostnaderna. Minskat kostnader genom 
satsningen att ha fler egna familjehem. 
 
______ 
 
Lena Enqvist, omsorgschef informerar om att en särskild satsning kommer att göras 
på barn som anhöriga under 2022. Arbetet kommer att genomföras i samverkan med 
skolan och hälso- och sjukvården och tanken är att det efter projektåret skall imple-
menteras i ordinarie verksamhet. 
 
______ 
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KTR § 44, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Maria Eriksdotter, Funktionsrätt Piteå undrar om Lena Enqvist har någon aning om 
hur många ur personalen som inte har vaccinerat sig? 
 
Lena svarar att det har inte förts någon statistik, men varje enhet har hört med sina 
enheter, så varje enskild chef vet. Har en känsla om att det har varit en god vaccina-
tionsvilja. 
_____ 
 
Sven-Gösta Pettersson berättar att socialnämnden får 12 miljoner för att sänka under-
skottet. 
 
_____ 
 

Eva Lundström, allergiföreningen berättar att föreningshuset på Djupviken 11 
har öppet hus på internationella funktionsrättsdagen fredag den 3 december,  
kl 14:00-16:00. Det gäller politiker och övriga medborgare. 
 
______ 
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KTR § 45 
Nytt kommunalråd 
Sven-Gösta Pettersson, ordf hälsar Patric Lundström, nytt kommunalråd 
välkommen. 
 
Patric Lundström presenterade sig för rådet.  

______ 
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KTR § 46 
Mötesplanering 2022 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande drar förslaget till ny mötesplanering för 
2022 som godkändes, se bilaga 1. 
 
______ 
 
Anna Stamblewski uppmanar föreningar lyfta frågan till RAWI om dörröpp-
nare och andra synpunkter, ligg på. 
 
______ 
 
KTR § 47 
Övriga frågor 
Monica Nyman Björklund, HRF berättar att om en belysning är mörk, kan man 
läsa på lappen som finns på lyktstolpen och ringa Piteenergi och i vissa fall till 
Trafikverket för att få det åtgärdat. 
 
______ 
 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung har ställt en fråga till Patientrådet om målbilden god 
och nära vård, om det tar ett år att få fram en målbild.  
 
Lena Enqvist svarar att målbilden är antagen av socialnämnden men att arbetet under 
året har pågått med att förbereda omställningen till Nära Vård. Detta har gjorts ge-
nom att utbilda baspersonal i palliativ vård, trycksår och sårvård. Socialtjänsten har 
även valt att göra vissa inköp av medicinsk utrustning som lyftar m.m. I början på 
januari är ett möte inplanerat för att se vad man kan göra tillsammans med Piteå 
sjukhus och en satsning som vi kommer att arbeta tillsammans med är regionen för 
att titta på vad som ska göra hemgången från sjukhuset trygg. 
 
Beslut: Frågan om ”Nära vård och omsorg” tas upp på nästa möte med kommu-
nala tillgänglighetsrådet. 
 
______ 
 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro säger att det tar väldigt lång tid för att bostads-
anpassa hemmet. 
 
Beslut: Lena Enqvist har med sig frågan om bostadsanpassning, BAB. 
 
______ 
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KTR § 47, forts 
Övriga frågor 
Sven-Gösta Pettersson säger att en kvinnojour är bildad. Piteå kommuns arbete 
med ”Våld i nära relationer” fortsätter som vanligt. 
 
______ 
 

KTR § 48 
Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 3 mars 2022, 
klockan 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum på våning 3, Stadshuset.  
På grund av att dörrarna är låsta mellan avdelningarna på stadshuset, vill jag att 
ni går in vid entré 3, närmast Svartudden och sätter er ner och väntar vid  
Receptionen på Försörjningsstöd, så kommer jag och hämtar er där. 
Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir onsdag den 16 mars 2022, klockan 08:30 i 
Ovalen vid stadshusets entré.  
 
______ 

 
KTR § 49 
Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar årets sista möte.  
 
______ 
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